
Protokół Nr II/2019  

z wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rada Gminy Iłowo-Osada  

z dnia 4 marca 2019 roku  

Posiedzenie prowadziła najstarsza wiekiem Przewodnicząca Komisji  Pani Halina 

Stępkowska. Przewodnicząca otworzyła posiedzenie Komisji, powitała radnych oraz 

zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli  radni wg załączonej listy obecności oraz 

Skarbnik Pani Teresa Wiecińska, Sekretarz Gminy Pani Lidia Nyga – Skwara, Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie Pan Piotr Wilgowicz, Kierownik 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Iłowie-Osadzie Pan Jerzy Mizeria, inspektor ds. geodezji 

i gospodarki nieruchomościami Pan Marek Krajewski, podinspektor ds. zagospodarowania 

przestrzennego i ochrony środowiska Pani Marta Sztando. 

Tematem posiedzenia komisji było: zaopiniowanie materiałów sesyjnych. 

1. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia liczby oraz powołania składów osobowych 

Komisji Rady Gminy Iłowo-Osada. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Iłowo-Osada. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

 z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu 

pn. ,, Zmieniam siebie - dbam o rodzinę”. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem  

 i ochroną dróg. 

6. Podjecie uchwały w sprawie: uchwalenia regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków  w  Gminie Iłowo – Osada. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: dzierżawy nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Iłowo-Osada. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

 Iłowo-Osada  na lata  2019-2029. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2019 r.  

Ad. pkt. 1  

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Pani Halina Stępkowska, która odczytała projekt 

uchwały w sprawie: ustalenia liczby oraz powołania składów osobowych Komisji Rady 

Gminy Iłowo-Osada i poprosiła o zabranie głosu Panią Sekretarz Lidię Nyga – Skwara. 

Sekretarz Gminy Pani Lidia Nyga-Skwara, wyjaśniła, że w związku z art. 18 a) ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn. 

zm.), który określa, że: „1. Rada gminy kontroluje działalność wójta, gminnych jednostek 

organizacyjnych oraz jednostek pomocniczych gminy; w tym celu powołuje komisję 

rewizyjną. W skład komisji rewizyjnej wchodzą radni, w tym przedstawiciele wszystkich 

klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje, o których mowa w art. 19 ust. 1.”oraz art. 

18 b) ust. 1 i 2 ww. ustawy stanowiącym, że:  

„ Rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek organizacyjnych; 

wnioski oraz petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje komisję skarg, 

wniosków i petycji. W skład komisji skarg, wniosków i petycji wchodzą radni, w tym 

przedstawiciele wszystkich klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje, o których 

mowa w art. 19 ust. 1.”, a także art. 21 ust. 1 ww. ustawy o samorządzie gminnym, który 

wskazuje, że „Rada gminy ze swojego grona może powoływać stałe i doraźne komisje  

do określonych zadań, ustalając przedmiot działania oraz skład osobowy.”, jak również 

zgodnie z § 15 ust. 1 Statutu Gminy Iłowo-Osada przyjętego chwałą Nr  L/299/18 Rady 

Gminy Iłowo-Osada z dnia 15 października 2018 r. w sprawie Statutu Gminy Iłowo-Osada 

(Dz. Urz. Woj. Warm.- Maz. z 2018 r., poz. 5107), który stanowi, że „Rada powołuje 

następujące stałe komisje: 

1) Rewizyjną, 

2) Skarg, Wniosków i Petycji, 

3) Budżetu, Finansów i Planowania, 

4) Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

5) Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

6) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 

i Nieruchomości”, 

podjęcie ww. uchwały przez Radę Gminy Iłowo-Osada jest zasadne. 



Jednocześnie w związku z zakończonymi wyborami uzupełniającymi do Rady Gminy Iłowo-

Osada, które odbyły się 27 stycznia 2019 r. i wyborem Pana Macieja Tomasza Grabińskiego 

na radnego Gminy Iłowo-Osada zmianie ulega liczba oraz składy osobowe Komisji Rady 

Gminy Iłowo-Osada. Następnie Przewodnicząca Pani Halina Stępkowska zwróciła się  

do radnych, czy są zapytania, ale pytań nie było, więc poprosiła  poszczególne komisje  

o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 

i Nieruchomości pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Budżetu, Finansów 

i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw 

Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań 

poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Halina Stępkowska, która odczytała projekt uchwały  

w sprawie: przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Iłowo-Osada i porosiła o zabranie głosu Panią Martę 

Sztando podinspektor ds. zagospodarowania przestrzennego i ochrony środowiska. Pani 

Marta Sztando, poinformowała, że podstawą prawną podjęcia przez Radę Gminy Iłowo- 

Osada uchwały w sprawie „Programu opieki nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  

zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie Gminy Iłowo- Osada”,  zwanego  dalej  

Programem  jest: ustawa  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  o ochronie zwierząt ( Dz. U. z 2019 r., 

poz. 122), ustawa  z dnia   8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2018 r., poz. 

994 ze zmianami). Program  ma  zastosowanie  do  wszystkich  zwierząt  domowych,   

w szczególności psów i kotów, w tym kotów wolno bytujących ( koty urodzone i żyjące na 

wolności w ekosystemie miasta lub wsi) oraz zwierząt gospodarskich, a także do innych 

zwierząt w zakresie zapewnienia opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

 z udziałem zwierząt. Większość  działań  określonych  w  Programie  dotyczy  psów  

 i  kotów,  ponieważ  skala  bezdomności tych  zwierząt jest największa w całym kraju, 

 jak również na terenie Gminy Iłowo-Osada.  Następnie Przewodnicząca Pani Halina 

Stępkowska zwróciła się do radnych, czy są zapytania, ale pytań nie było, więc poprosiła  

poszczególne komisje o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja Sprawa Obywatelskich, 

Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  pozytywnie zaopiniowała 



projekt uchwały. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Nieruchomości pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Protokoły 

głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 3  

 Przewodnicząca Komisji Pani Halina Stępkowska, która odczytała projekt uchwały  

w sprawie: zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

 z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 

trybu ich pobierania. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Piotr 

Wilgowicz, wyjaśnił, że w Gminie Iłowo-Osada usługi opiekuńcze realizowane są przez jedną 

opiekunkę zatrudnioną  w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie oraz 

przez Polski Czerwony Krzyż Oddział Rejonowy w Olsztynie punkt w Działdowie. Polski 

Czerwony Krzyż jako realizator usług opiekuńczych od 02.01.2019 r. został wyłoniony  

w drodze otwartego konkursu ofert na świadczenie w 2019 roku usług opiekuńczych dla 

podopiecznych Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie w miejscu ich 

zamieszkania. Stawka za 1 godzinę usług opiekuńczych świadczonych przez PCK wynosi 

20,00 zł i składa się z kosztu zatrudnienia pracownika (17,60 zł brutto + koszty pracodawcy)  

i kosztów administracyjno-księgowych (2,4 zł średnio do kosztu godziny). W Gminie Iłowo-

Osada poprzedni koszt jednej godziny usługi opiekuńczej ustalony był na podstawie Uchwały 

XXXV/204/17 Rady Gminy Iłowo-Osada, z dnia 19 maja 2017 r. w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

 z opłat, jak również trybu ich pobierania zmienionej Uchwałą nr XLV/275/18 Rady Gminy 

Iłowo-Osada z dnia 23 marca 2018 r i wynosił 18,20 zł. Zgodnie z art. 50 ust. 6 ustawy z dnia 

12 marca 2004 roku o pomocy społecznej "rada gminy określa, w drodze uchwały, 

szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

 z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 



zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania." W związku ze wzrostem kosztu jednej 

godziny usług opiekuńczych zasadnym jest przyjęcie powyższej uchwały. 

Następnie Przewodnicząca Pani Halina Stępkowska zwróciła się do radnych, czy są 

zapytania, ale pytań nie było, więc poprosiła  poszczególne komisje o zaopiniowanie projektu 

uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Rolnictwa, 

Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Nieruchomości 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Budżetu, Finansów i Planowania 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, 

Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią 

załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 4  

Przewodnicząca Komisji Pani Halina Stępkowska, która odczytała projekt uchwały  

w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu pn. ,, Zmieniam siebie - 

dbam o rodzinę” i poprosiła o zabranie głosu Pana Piotra Wilgowicza Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Pan Piotr Wilgowicz, wyjaśnił, że projekt uchwały przedkłada się do uchwalenia 

w związku ze złożeniem projektu „Zmieniam siebie – dbam o rodzinę” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-

2020, Oś priorytetowa 11 Włączenie społeczne, Działanie 11.2 Ułatwienie dostępu do 

przystępnych cenowo, trwałych oraz wysokiej jakości usług,  w tym opieki zdrowotnej i usług 

socjalnych świadczonych w interesie ogólnym. Ułatwienie dostępu do usług społecznych, 

 w tym integracja ze środowiskiem lokalnym – projekty konkursowe. Projekt realizowany 

będzie przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie przez okres  

12 miesięcy. Projekt, po dokonaniu oceny formalnej i merytorycznej, został zakwalifikowany 

do dofinansowania. Następnym etapem jest podpisanie umowy z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego o dofinansowanie. Na tym etapie wymagany jest 

dokument, w którym Rada Gminy wyraża zgodę na udział Gminy Iłowo – Osada w realizacji 

projektu. Wniosek przewiduje wkład własny finansowy w wysokości 30.800 zł, który jest 

elementem obligatoryjnym i zaplanowany został jako polegający na zapewnieniu przez 

Gminę wypłaty zasiłków z pomocy społecznej dla uczestników projektu oraz dodatek dla 



pracownika socjalnego zaangażowanego w projekcie i psychologa przeprowadzającego 

Indywidualną Diagnozę. Następnie Przewodnicząca Pani Halina Stępkowska zwróciła się  

do radnych, czy są zapytania, ale pytań nie było, więc poprosiła  poszczególne komisje 

 o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 

i Nieruchomości pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Budżetu, Finansów 

 i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw 

Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań 

poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 5 

Przewodnicząca Komisji Pani Halina Stępkowska, która odczytała projekt uchwały  

w sprawie: ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem  

 i ochroną dróg i poprosiła o zabranie głosu Panią Lidię Nyga-Skwara. Sekretarz Lidia Nyga-

Skwara, wyjaśniła, że  zgodnie z art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych (t. j.  Dz. U. z 2018 r. poz. 2068, poz. 12  i poz. 317) organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest jednostka 

samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty za zajęcie 1 m
2 

 pasa drogowego, z tym że 

stawki opłaty, o których mowa w ust. 5 (zajęcie pasa drogowego w celu umieszczenia 

urządzenia infrastruktury technicznej w pasie drogowym), nie  może przekroczyć 200 zł.   

W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się zwiększyć stawkę opłaty rocznej za 

zajęcie 1 m
2 

pasa drogowego, zajętego w wyniku umieszczenia w tym pasie 

urządzeń infrastruktury technicznej z kwoty 70 złotych na kwotę 150 zł  i dostosowanie ich 

do obowiązujących w sąsiednich gminach. Dodatkowo dokonano zwiększenia stawek opłat  

z tytułu zajęcia 1m² powierzchni pasa drogowego w przypadku prowadzenia w tym pasie 

robót. Proponowane stawki wynoszą: 

1) przy zajęciu jezdni: 

a) do 20 % jej szerokości - 6 zł, 

a) powyżej 20% do 50% szerokości - 8 zł, 

b) powyżej 50% jej szerokości - 11 zł. 



2) przy zajęciu chodników, zatok, ciągów pieszych, ścieżek rowerowych, zjazdów - 6 zł. 

3) przy zajęciu pasów zieleni, poboczy gruntowych, rowów drogowych, innych elementów 

drogi - 6 zł. 

4) innych elementów pasa drogowego - 6 zł. 

     Powyższe zmiany mają  na celu dostosowanie wysokości lokalnych opłat do obecnie 

obowiązującej w innych ościennych samorządach i jej ujednolicenie ze stawkami 

obowiązującymi na terenie naszego powiatu i województwa. Mając powyższe na względzie 

zasadnym jest przyjęcie niniejszej uchwały w przedstawionym brzmieniu. Następnie 

Przewodnicząca Pani Halina Stępkowska zwróciła się do radnych, czy są zapytania, ale pytań 

nie było, więc poprosiła  poszczególne komisje o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja 

Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Nieruchomości pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu 

 i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią 

załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 6 

 

Głos zabrał Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Pan Jerzy Mizeria, który wyjaśnił, 

że znowelizowana ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków nałożyła na przedsiębiorstwa wodno – kanalizacyjne  obowiązek opracowania 

projekt regulaminu  dostarczania wody i odprowadzaniu ścieków  i przekazania go do  analizy 

Radzie Gminy. Opracowany projekt regulaminu po uzyskaniu pozytywnej opinii organu 

regulacyjnego tj. Państwowego Gospodarstwa Wodnego ,, Wody Polskie” Dyrektora 

regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie jest wprowadzony jako akt prawa 

miejscowego w drodze uchwały Rady Gminy. Następnie Przewodnicząca Pani Halina 

Stępkowska zwróciła się do radnych, czy są zapytania, ale pytań nie było, więc poprosiła  

poszczególne komisje o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja Sprawa Obywatelskich, 

Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Nieruchomości pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły 

głosowań poszczególnych komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 7 

Przewodnicząca Komisji Pani Halina Stępkowska, która odczytała projekt uchwały  

w sprawie: dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada i poprosiła 

o zabranie głosu Pana Marka Krajewskiego inspektora ds. geodezji i gospodarki 

nieruchomościami, który powiedział, że w związku z kończącymi się terminami 

obowiązywania umów dzierżaw dotychczasowi dzierżawcy wyrazili wolę dalszego 

użytkowania gruntów. Poinformował, że do  urzędu złożone zostały odpowiednie wnioski 

przez mieszkańców z prośbą o dalsze przedłużenie umów dzierżaw i wyjaśnił, że zgodnie z 

art. 18 ust. 2 pkt. 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym,  gdy po 

upływie terminu dzierżawy zawartej na czas oznaczony do lat 3 strony zawierają kolejną 

umowę, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, dlatego konieczne jest podjęcie 

przedmiotowej uchwały. Następnie Przewodnicząca Pani Halina Stępkowska zwróciła się do 

radnych, czy są zapytania, ale pytań nie było, więc poprosiła  poszczególne komisje o 

zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 

i Nieruchomości pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Budżetu, Finansów i 

Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, 

Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wszystkie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań poszczególnych komisji 

stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 8  

Przewodnicząca Komisji Pani Halina Stępkowska odczytała projekt uchwały w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

 Iłowo-Osada  na lata  2019-2029 i poprosiła o zabranie głosu Panią Teresę Wiecińska 

Skarbnik Gminy, która poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej w roku 2019 

dokonano następujących zmian poszczególnych pozycji , a mianowicie: dochody ogółem, 

dochody bieżące, dochody z subwencji ogólnej, dochody z tytułu dotacji  



i środków przeznaczonych na cele bieżące, wydatki ogółem, wydatki bieżące na 

wynagrodzenie i składki od nich należne, wydatki związane z funkcjonowaniem organów 

jednostek samorządu terytorialnego, wydatki objęte limitem na 2019 r. i 2020 r., wydatki 

majątkowe w formie dotacji, wydatki bieżące na programy i projekty finansowe z udziałem 

środków unijnych. Dokonano także zmian kwot na przedsięwzięcia program ERASMUS + 

Świadoma technologia na przyszłość – program będzie realizowany w ZS Nr 2 w Narzymiu 

zwiększono o kwotę 60.000 zł w roku 2019 natomiast w roku 2020 zmniejszono o kwotę 

44481 zł. Dokonano także  zmian kwot na przedsięwzięcia program ERASMUS + wyzwania 

dla szkół wiejskich – program realizowany w ZS Nr 1 w Iłowie-Osadzie – zwiększono limit w 

roku 2020 o kwotę 2221 zł. Następnie Przewodnicząca Pani Halina Stępkowska zwróciła się 

do radnych, czy są zapytania, ale pytań nie było, więc poprosiła  poszczególne komisje o 

zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 

i Nieruchomości pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Budżetu, Finansów i 

Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, 

Oświaty, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wszystkie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań poszczególnych komisji 

stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad pkt. 9 

Przewodnicząca Komisji Pani Halina Stępkowska odczytała projekt uchwały w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy na 2019 rok i poprosiła o zabranie głosu 

Panią Teresę Wiecińską Skarbnik Gminy, która poinformowała, że w dochodach: 

-  w dziale 758 Różne rozliczenia zwiększono dochody z tytułu subwencji oświatowej – 

40.652,00 zł,  w dziale 852 Pomoc społeczna dokonano zmian planu dochodów z tytułu 

dotacji celowych dotyczących zadań realizowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej: składki na ubezpieczenia zdrowotne, zasiłki okresowe i celowe, zasiłki stałe, 

pomoc państwa w zakresie dożywiania, utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej. Decyzja 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 20/2019. Łącznie zwiększono o kwotę 

125.741,00 zł, w dziale 855 Rodzina  zmniejszono plan dochodów z tytułu dotacji na 

realizację zadań przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej tj. świadczenia rodzinne, 



świadczenia z funduszu alimentacyjnego,, składki na ubezpieczenia zdrowotne, wydawanie 

Kart Dużej Rodziny – łącznie w tym dziale zmniejszono dotację na kwotę 319.824,00 zł.  

W wydatkach dokonano zmian:  

- w  dziale 600 Transport i łączność zmieniono klasyfikację budżetową dotyczącą planu 

wydatków za zajecie pasa drogowego tj. kwotę 5.500,00 zł. przeniesiono z § 4430 na § 4520,  

w dziale  710 Działalność usługowa zwiększono plan wydatków na zakup usług pozostałych 

- 500,00 zł, w dziale 750 Administracja publiczna zmniejszono plan wydatków z tytułu 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego – 5.040,00 zł, oraz opłat na rzecz budżetów jednostek 

samorządu terytorialnego – 792,00 zł, w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa dokonano przeniesienia wydatków z planu na zakup materiałów i 

wyposażenia na wynagrodzenia bezosobowe – 400,00 zł, w dziale 801 Oświata i 

wychowanie dokonano zmian w planie wydatków w dziale 801 oraz dziale 854 zgodnie z 

pismami Dyrektorów szkół dotyczących dodatkowych wynagrodzeń rocznych, zakupu 

materiałów i wyposażenia, zakupu środków żywności, zakupu usług pozostałych, podróży 

służbowych krajowych, podróży służbowych zagranicznych, oraz szkoleń pracowników,  

zwiększono plan wydatków na realizację programu Erasmus +  

o kwotę 60.000,00 zł, w dziale  851 Ochrona zdrowia dokonano zmian planu wydatków 

dotyczących działań związanych z przeciwdziałaniem alkoholizmowi z tytułu zakupu usług 

pozostałych, wynagrodzeń bezosobowych oraz odpisu na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych, w dziale 852 Pomoc społeczna  dokonano zmian planu wydatków z tytułu dotacji 

celowych dotyczących zadań realizowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej: 

składki na ubezpieczenia zdrowotne, zasiłki okresowe i celowe, zasiłki stałe, pomoc państwa 

w zakresie dożywiania, utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej. Decyzja Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 20/2019. Łącznie zwiększono o kwotę 133.691,00 zł,  

w dziale 855 Rodzina  zmniejszono plan wydatków z tytułu dotacji na realizację zadań przez 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej tj. świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu 

alimentacyjnego,, składki na ubezpieczenia zdrowotne, wydawanie Kart Dużej Rodziny – 

łącznie w tym dziale zmniejszenie dotacji na kwotę 313.374,00 zł, w dziale 900 Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska  dokonano przeniesień w planie wydatków z zakupu 

energii i wyposażenia na zakup usług remontowych – 10.000,00 zł,  w dziale 921 Kultura i 

ochrona dziedzictwa narodowego zwiększono plan wydatków na zakup energii (gazu do 

ogrzewania świetlic wiejskich) o kwotę 13.000,00 zł, zwiększono plan wydatków na 

wykonanie remontu świetlicy wiejskiej w m. Wierzbowo o kwotę 70.000,00 zł,  



wprowadzono nowe zadanie inwestycyjne pn. „Termomodernizacja budynku GOKiS 

 w Białutach” na kwotę 120.000,00 zł. 

Następnie Przewodnicząca Pani Halina Stępkowska zwróciła się do radnych, czy są 

zapytania, ale pytań nie było, więc poprosiła  poszczególne komisje o zaopiniowanie projektu 

uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Rolnictwa, 

Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Nieruchomości 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Budżetu, Finansów i Planowania 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, 

Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań poszczególnych komisji stanowią 

załączniki do niniejszego protokołu. 

Na tym porządek obrad komisji został wyczerpany Przewodnicząca Komisji zamknęła 

obrady. 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Komisji 

Gralińska I.           Halina Stępkowska  

 


